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MÓDOSÍTÓ JAVASLAT

a 2025. február 20. napjára összehívott képviselő-testületi ülés 2. számú napirendi pontjához.(Javaslat a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének a BudapestFőváros IV. kerület Újpest Önkormányzata és intézményei 2025. évi összevont költségvetéséről és a
végrehajtás szabályairól szóló önkormányzati rendelet elfogadására)

Tisztelt Képviselő-testület!

Az alábbiakban javaslatot teszek a 2025. évi költségvetési rendelettervezet (a továbbiakban:Rendelettervezet) módosítására, A javaslatokat az alábbiak szerint rövid indokolással látom el.

1, . A Rendelettervezet 5. számú mellékletében az ,Önkormányzati tulajdonú gazdaságitársaságok működési célú kompenzációja, közszolgáltatási szerződés alapján" 1.1., 1.2., 1.3. és 1.5.soraiban a 2025. évi előirányzatok az alábbiak szerint módosulnak:

1.1. Újpesti Városgondnokság Kft. 3 481 388 356 11290
1.2. UV Újpesti Vagyonkezelő Zrt. 810000 000 11499
1.3. Újpesti Sajtó Nonprofit Kft. 213 739 589 669
1.5. Újpesti Pályázati Projektmenedzsment Zrt. 268 800 000 11299

Indokolás

Az Újpesti Városgondnokság Kft. 2025. évi támogatása a Rendelettervezet szerint az előző évhez
képest 18 99-kal növekedne, Ez a növekedés az ÚPP Zrt. esetében 115 96. A javasolt csökkentést
követően is megmarad 12 9-os növekedés, amely megfelelő fedezetet nyújt mind a tavalyi 3,7 99-os
infláció eredményezte költségnövekedésre és megteremti egy kb. 8-10960s bérfejlesztés lehetőségét
is. A két társaság ismereteim szerint nem kap olyan új feladatokat, amelyek ilyen mértékű támogatás-
emelkedést megalapoznának.

Az Újpesti Sajtó Kft. képviselő-testületi döntés eredményeként elvesztette feladatai igen jelentős
részét. Ugyanakkor a megmaradt feladatok is alacsonyabb volumenben kerülnek teljesítésre. Az
Újpest TV az ,internetre költözött", idén még nem jelent meg az újság. A közbeszerzési portálon
elérhető adatok alapján a jövőben a Napló a korábbihoz képest jelentősen alacsonyabb lapszámban,
évente 8-12 alkalommal fog csak megjelenni és az oldalszám bővülése ellenére az éves tartalommal
töltött nyomtatott felület nagysága is évente minimum 40 96-kal csökken. Mindezek a körülmények a
tavalyi előirányzat javasolt 11 96-kal való csökkentésénél magasabb elvonást is lehetővé tesznek.

A Rendelettervezet az ÚV Zrt. működési kompenzációját a tavalyi előirányzathoz képest 4 96-kal
csökkenteni javasolja. Az ÚV Zrt. Igazgatósága és Felügyelőbizottsága által megtárgyalt előzetes
2025. évi üzleti terv egy kiegyensúlyozott, de erősen takarékos és szoros gazdálkodás feltételeit
mindösszesen 920 millió forintos kompenzációval látta megvalósíthatónak. Ugyanakkor ez az összeg
sem nyújtana még elégséges fedezetet a műszakilag indokolt — az elmúlt években sem az épületek
korának és műszaki állapotának megfelelő mértékben végrehajtott — felújítási és karbantartási
munkálatokra. A javaslatom a kompenzáció összegének meghatározását — figyelembe véve a 110
millió forintban tervezett felhalmozási célú kompenzációra is - mindösszesen 920 millió forintra történő
emelést célozza.



Z A Rendelettervezet 5. számú mellékletében a következő támogatási sorokban a 2025. évi

előirányzatok az alábbiak szerint módosulnak:

Rex Alapítvány támogatása 6 000 000 5009

Polgárőr szervezetek támogatása 15 000 000 15096

Egyházak működési támogatása 13000 000 13096

Háziorvosi körzetek támogatása 21090 000 13499

Önkormányzati lakások rendkívüli

megbízás keretében történő felújítása 70 000 000 10096

Indokolás

A REX Alapítvány fontos szerepet játszik a tudatos állattartás népszerűsítésében, a gyermekek felelős
állattartóvá nevelésében és számtalan ingyenesen igénybe vehető szolgáltatást nyújt. A tervezett 1
millió forintos támogatás az Alapítvány Újpesten betöltött szerepéhez képest igen méltatlanul alacsony
és a tavalyi összegnél is kevesebb.

A Polgárőr Szervezetek tavaly kaptak 5 millió forint értékben eszközbeszerzési támogatást, amelyet a
Rendelettervezet már nem tartalmaz. A javaslat a támogatást ezzel az összeggel javasolja megemelni.
Az egyházak kiemelkedő szerepet játszanak Újpest életében. Így indokolt a támogatásuk jelentősebb
megemelése.

A háziorvosok munkáját nem lehet eléggé megköszönni. Sajnos az utóbbi időben többen nyugdíjba
mentek, akiket nem könnyű pótolni. Ezen körülmények indokolják a nagyobb mértékű támogatás
emelkedést.

A Rendelettervezet az önkormányzati lakások rendkívüli felújítására nem tervez előirányzatot. A
felújítások fontosságát, az elmaradásukból eredő következményeket fentebb ismertettem, Így a
javaslat a tavalyi előirányzat biztosítását célozza.

3, — A Rendelettervezet 7. számú mellékletében a fiatalkorúak bérlettámogatásának tartalékkeretét
15 000 000 forintról 85 000 000 forintra javaslom megemelni,

Indokolás

A Képviselő-testület javaslatunkra egyetértett azzal, hogy az Önkormányzat a fiatalok részére 2025.
szeptemberétől bérlettámogatást nyújtson. A javaslatunk szerint a támogatás prognosztizáltan évente
mintegy 85 millió forintos költséggel jár. Bár a rendelettervezet eddig nem készült el, és eltérő
számításokról sincs tudomásunk, az eredeti javaslat szerinti 15 millió forintos tartalékkeret biztos nem
lesz elegendő a szeptembertől bevezetendő támogatásra. Mivel a támogatást valószínűleg éves bérlet
biztosításával lehet a legegyszerűbben megoldani, Így az egy éves támogatási összeget indokolt
betervezni.

4, A fenti javaslatok a bevételi- és kiadási főösszegeket, valamint a költségvetés egyenlegét nem
érintik. Ugyanakkor az átadott pénzeszközök összege 70 000 000 forinttal csökken és a tartalékok
összege ugyanezen összeggel növekszik, amely változások a költségvetés tábláiban megfelelően
átvezetésre kerülnek.

Kelt. az elektronikus aláíráson szereplő időpontban

Dr. Kató Balázs

önkormányzati képviselő
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